
Venstres politik i forhold til Hørsholm Sygehus er krystalklar 
Af Anne Ehrenreich, Medlem af Hørsholm Kommunalbestyrelse og Kandidat til Region 
Hovedstaden 
 
Mogens Pedersen forsøger i et læserbrev i Ugebladet at så tvivl om Venstre politik på 
sundhedsområdet, herunder i forhold til Hørsholm Sygehus. Vores politik er krystalklar. 
 
Venstre ønsker at bevare den velfungerende ortopædkirurgiske afdeling På Hørsholm Sygehus 
og undgå, at den psykiatriske afdeling fra Gentofte flyttes til Hørsholm. Samtidig ønsker vi at 
skabe bedre rammer for de psykiatriske patienter fra Gentofte og Københavnsområdet i deres 
eget nærområde.  
 
Vi har endvidere peget på muligheden af, at Hørsholm Sygehus skal være eksperimenterende 
på det ledelsesmæssige område, hvor det klarer sig langt bedre end mange andre sygehuse. 
Vi foreslår endvidere, at der bliver placeret et skanning-center på Sygehuset, da der mangler 
kapacitet i regionen. Endelig har vi sammen med SF foreslået, at Hørsholm Kommune 
overvejer at etablere et sundhedshus på Sygehuset, som skal have ansvar for forebyggelse af 
sygdomme, genoptræning og også skal kunne behandle småskader, som nu bliver behandlet 
på skadestuen. Det vil give borgerne mere tryghed i nærmiljøet. 
 
Der er bl.a. blevet plads til et sundhedshus på Sygehuset, fordi flertallet i Regionsrådet med 
bl.a. konservativ og socialdemokratisk opbakning allerede har lukket afdelinger på Hørsholm 
Sygehus og flyttet dem til andre hospitaler.  
 
I Venstre synes vi, at det giver rigtig god mening, at Hørsholm Sygehus også fremover bruges 
til aktiviteter på sundhedsområdet, som kommer Hørsholms borgere til gavn og glæde. Vi har 
den opfattelse, at vi får mere sundhed og kvalitet for pengene ved at etablere et sundhedshus 
på Sygehuset frem for at have en dårligt udstyret sundhedsbus kørende rundt i vores relativt 
geografisk begrænsede kommune, som Mogens Pedersen har foreslået.  
 


